

Nag-unang Sinemanang Magasin Sa Binisaya

Bisaya

Abril 10, 2019

Karon,
Available na sa
National Bookstores
ug Merriam &
Webster Bookstores
Nationwide!

Mga Sugilanon:

Telegrama sa Panahon ug Dapit

Ni Xon Khan Zares

Sa Pagpauli Ni Adriana

Ni Guillermo S. Nabua

MANILA
BULLETIN
MAGAZINE



P25

SEIRA BRIONES

Kuha ni Wilson Fernandez

Gumalaysay:

Kagahapon Pa Lang

Ni Meriam Gumanid Lamberte

Balak Sa Semana

Tagom nga Bata

Ni Jonel Abellanosa

Sa Atong Hapin

Ni Himaya A. Dagohoy



(Hulagway kuha ni Wilson Fernandez)

Seira Briones

Mitublaw sa Social Media

ANG social media usa na karon ka medyum nga maghatag og kahigayonan sa kadaghanan nga mahimong celebrity. Dili na malhap sa tulo ang mga butan-on nga nahimong iladong tungod sa social media sama sa Facebook, Instagram ug Twitter.

Usa sa mga butan-on nga nahimong social media sensation karon mao ang atong bida nga si Seira Briones, usa ka *Filipino-Japanese*, nga duna may 1,266,678 followers sa Facebook ug 184K followers sa Instagram.

Gibutyag ni Siera nga maoy iyang lingaw ang paghimo og mga video alang sa Facebook ug nalipay siya kay midaghan ang nangasunod niya sa social media. Karon, nakapagowas na siya og duha ka single pinaagi sa Viva.

"Bale mahilig po ako gumawa ng mga videos sa Facebook, mga musical po or nagpapalawa po ako ng mga tao. Anil ayun nga po kamakanta po ako, ang latest single ko po, ang title ay *Ano Bu*," matod ni Seira.

Una natong nabati si Siera sa iyang first single nga "Di Mo Lang Alam" diin ginapaminaw ug gina-download karon diba sa Spotify, iTunes ug Apple Music.

Malipayon kaayo ang dalaga kay gibutyag niya nga na-appreciate sa ubang tawo ang iyang mga kanta. Ug usab, nalingrang siya sa iyang ginahimo karon.

Matod pa sa dalaga, ang iyang single nagsalamin sa usa ka dako niyang expectation ngadto sa iyang crush.

Apan ang iyang mga kanta wala lang maghappyod sa mga kasingkasing sa mga *reposter* ug *millennials*, kay halos tanan maka-relate niini.

Gawas sa iyang pagka *recording artist*, nga gidumala karon sa Viva Artist Agency ug ni Lito de Guzman, hinay-hinay usab nga nasulayan ang iyang acting talent. Unang natan-aw ang 17 anyos nga si Siera sa "Ipaglabon Mo", mistunod niini ang "FPJ's Ang Probinsyano", ug ikatulo ang teleseryeng "Araw Gabi", nga pulos minggawas sa ABS CBN.

Nahiapil na usab siya karon sa pelikula nga padayong *gishoor* kauban si Anne Curtis.

Sa mga Pilipino nga singer, usa si Sarah Geronimo sa iyang paborito kay matod pa sa dalaga maayo kining molikanta ug mosayaw unya *down-to-earth* pa. Wala pa masudlig bagyo ang ulo.

Nagkahimamat na sila sa iyang *idol* sa personal ug na-*starstruck* kuno siya.

"Na-meet ko na siya pero hindi talaga sa mismong Viva office. Nagka-meet lang kami sa iyang convenient store na bumubili lang styang water or kung ano... nagpa-selfie lang ako kaagad kasi hindi ko alam kung anong gagawin ko na parang na-*starstruck* ako sa kanya," pu'ng pa ni Siera.—

ShowbizTsika

Ni Himaya Dagohoy

Ang Mahimong Hinungdan nga Magselos si

ARJO nila ni MAINE ug ALDEN

NAUKAY ang *Philippine showbiz* ug nahisagmuyo ang *AlDub fans* sa pag-angkon ni Maine Mendoza nga *exclusively dating* na sila ni Arjo Atayde.

Ang rebelasyon ni Menggay nagbilin og samad sa kasingkasing sa mga nanagsunod sa *love team* nila ni Alden Richards. Apan may mga butang nga dehaado si Arjo ug lagmit maoy mahimong hinungdan nga magselos kini sa Pambansang Bae.

Ang panaghigala nila ni Maine ug Alden posibleng mas magmalig-on pa kaysa *romantic connections* tali sa aktres ug ni Arjo.

"Come to think of it, ang sarap ng friendship nila ni Alden Richards. Nag-grow into at tight bond ang pagsasama nila ng matagal bilang *AlDub*. Siguro nga sila na ang mag-bestie, bestfriends dahil happy sila sa happiness ng bawat isa. Open sila sa isa't isa.

Wala nga sigurong romance sa naging friendship nila pero nandun iyon care for a brother to a sister and vice versa," matod ni Lolit Solis.

"Baka nga magselos pa si Arjo dahil mahirap tibagin iyon bond nila Alden at Maine. Actually, mas matindi pa sa romantic relationship ang isang unconditional friendship which I think is what Maine and Alden feel for each other," sumpay sa iladong talk show host ug entertainment news writer.

But for now, padayong *gi-enjoy* nila ni Maine ug Arjo ang kalipay sa mga higayon nga sila magkauban diin gipakita nila ang ilang love and affection sa usag usa.

Alang sa *AlDub fans*, manghinaot na nga madawat nila ang kamatuoran ug irecto ang desisyon sa duha ka kasingkasing nga nagkahiusa tungod sa gugma.—

TUNGOD kay duna may Arjo Atayde si Maine Mendoza ug kutob pa lang sa press release ang TV series o pelikula nga bidahan nilang duha, daghan ang mingsugyot nga mangita na lang og bag-ong leading lady si Pambansang Bae.

Kinsa kahay maayong ipares ni Alden sa pelikula? Kinsa kaha sa mga *Kapteen actress* ang available nga himoong leading lady sa aktor sa sunod niining TV project?

Si Louise de los Reyes nga kapares ni Tisy sa "One True Love (2012)" ug "Mundo Mo'y Akin (2013)", Kapamilya na.

Si Marian Rivera nga iyang partner sa "Carmela (2014)", pamilya ang priority.

Si Kylie Padilla nga Leonor Rivera sa "Binastro (2014)", ka-loveless na ni Ruru Madrid sa "TODA One I Love". Ug busy usab kini sa panganay nila ni Aljur Abrenica.

Si Bianca Umali nga nagpaubay isip co-star ni Alden sa "Abala: A Martial Law Special (2017)", maoy bida sa "Sahaya" opposite Miguel Tanfelix.

Si Janine Gutierrez nga partner niya sa telefantasyang "Victor Magtanggol (2018)", si Tom Rodriguez na ang katrabaho sa telefantasyang "Dragon Lady".

Apan dili angay maswad-an og paglaom ang mga fan ni Alden kay naay pagdhang artista nga mahimong ipares sa ilang idolo sama nila ni Carla Abellana, Jasmine Curtis-Smith, Winyan Marquez, Julie Anne San Jose, Glaita de Castro, Heart Evangelista, Jennylyn Mercado, Sunshine Dizon, Sanya Lopez, Soledad Hueso, Sophie Albert, Shaira Dize, Mikee Quintos, Kate Valdez, Ashley Ortega, Katrina Halili, ug Jo Berry.

Kinsay imong ber nga ipares ni Alden? Kon wala nila ani, busin usa siya ka... lalaki. Ngeel!—



Wanted: Bag-ong Leading Lady ni Alden Richards

SALAMAT, GOVERNOR FORTICH

Ang edipisyo sa NPRAL

SUBO ko kay milalin na gikan niining kalibotana ang kanhi gobernador sa Bukidnon, si Carlos Ozamiz Fortich (5 May 1935 - 24 February 2019). Sakit akong buot, dili tungod kay amo siyang kanhi gobernador apan tungod kay paminaw nako wala niya mabilin kanamo ang iyang birtud sa maayong liderato. Sayang nga wala nako siya mainterbyo ug wala nako matun-i ang iyang estilo sa pagtimon nga epektibo kaayo.

Sa iyang panahon, usa sa mga kinadatoan ang probinsiya sa Bukidnon. Mga 30 ka tuig human natapos ang iyang panerbiyo, usa sa kinapobrehang probinsiya sa nasod ang Bukidnon. Ambot unsay nahitabo nga naingon man ini intawon ang dagan sa among kahimtang apan makasabot mo ngano nga naguol kong wala nako masundi ang estilo ni COF, ang among tawag kang Governor Fortich, bisan kon usahay tawgon siyang

Carlitos, kay dyunyor man siya sa iyang amahan nga ginganlag Carlos. Lahi sab og tinagdanay sila sa akong amahan: Totoy ang tawag ni Papa kaniya, Dodong sab ang tawag niya sa akong amahan. Ambot sa unsa nang hitaboa nga naingon man niana ilang tawganay.

Hinuon, bisan Katsila ang iyang kagikan, wala magkinatsila si Governor Fortich sa iyang batasan. Tinuod, dili nimo siya daling matarog sa iyang mga hunahuna ug kusog kaayo siya mobatbat sa iyang gusto apan modawat baya sab siya kon maingnan nga sayop siya. Ilado kaayo sila sa akong papa sa managlahi nilang prinsipyo ug kanunay silang magbangi. Samtang gobernador man god sa Bukidnon si COF, presidente sa mga mayor sa Bukidnon ug sa Rehiyon 10 akong amahan. Sa ato pa, parehas nga kalibotan ilang gipuy-an ug dili kalikayan nga dili magtagbo ilang hunahuna.

*Mao na, angay na gyod sab tang mga babaye
maghinuktok kon taliwala sa atong sitwasyon, makagiya
ba ta og usa ka lalaki ngadto sa maayong dalan.*



Kanhi Gob. Carlos O. Fortich.

Apan niadtong panahona, hinlo kaayo ang pangagamhanan sa Bukidnon. Walay kurakot ug, kadtong dunay anomaliya, gikasohan, nadakpan, ug napreso gyod. Gawas niana, si COF mismo walay makaingon nga naa siyay giilad, nga ang iyang gipanghimo pamolitika lang, kondili kadtong tanang iyang gipanghimo maoy iyang hunahuna nga makaayo gyod sa Bukidnon.

Kugihan sab siya og motrabaho gyod isip gobernador ug mag-uuma. Limpiyo sab siya sa iyang pagka tawo kay wala gyod siya igdungog nga dihay gilingi nga babaye, gawas sa iyang asawa. Resulta, *outstanding* governor siya, ug ang Bukidnon usa sa kinadatoan nga probinsiya sa nasod ug ang mga nanimuyo dinhi powerte kahamugaway ug malinawon. Maong ang mga tawo sab, sunod sa iyang ehemplo, lakip na akong amahan, nga wala say lingi-lingi og babaye gawas sa akong inahan. Mao nay akong gikawid-an. Sa iyang pagpanaw, morag wala nay laing maayo nga ehemplo nga politiko nga among makita ug madunggan.

Bisan sa iyang pagka Katsila, kahibalo sab si COF mopaubos, ug kahibalo pod modawat og kapildehan. Pananglit, kaniadtong mga tuig 1998 hangtod 2000, nagproblema ko kon unsaon pagtudlo og *chemistry* niadtong mga gustong mamahimong nga *chemist*. Maong nakahunahuna kong maghimo og programa alang kanila, ug nangita sab kog kuwarta ilang sa maong programa. Niadto sang mga tungora, gobernador si COF, maoy pag-usbong sa gitawag na karon og *organic foods* ug "*natural medicines*". Dihay usa ka panahon nga nagkahinagbo mi ug taliwala sa estorya sa "*organic*" kuno nga panguma, nangutana siya kon unsay mahimong laboratoryo nga makatabang sa mga mag-uuma kon mao kini ang dagan sa panahon. Abtik sab kong nakaduso sa akong gihunahuna nga Natural Products Research and Analytical Laboratory (NPRAL) ug akong



TNBalita

mga ibang mga nasodnong balita

LISTAHAN SA MGA HUWES UG PISKAL NGA NALAMBIGIT SA DROGA GIANDAM SA PDEA

GUMIKAN sa grabe na gayong pagkatap sa ginadiling droga diin gikataho nga nalambigit na gani ang mga huwes ug piskal, may listahan na nga giandam ang Philippine Drug Enforcement Agency (PDEA) ug gihulat na lang kon kanus-a kini ibutyag ngadto sa publiko.

Matod ni PDEA Director Gen. Aaron Aquino, gisugdan na nila ang *narcolist* nga ang nahitala mga ngalan sa mga huwes ug piskal sa nagkadaiyang dapit sa nasod.

Nasugmoy ang PDEA sa mga kasong nabasura nga ilang gisang-at sa *prosecutor's office* ug sa korte bisan klaro ug lig-on ang ilang ebidensiya.

Sumala ni Aquino, kanunay lang gipaagi sa *technicalities* ang

dagkong mga kaso sa PDEA, bisan lig-on ang ilang gipakitang mga ebidensiya sa piskaliya ug korte.

Nagtuwa si Aquino nga gimao-maohan lang ug estorya sa mga huwes ug piskal aron makapiyansa ug magawasnon ang mga nadakpan nilang nalambigit sa ginadiling droga sa gipahigayon nilang *drug operation*.

Desidido kuno nga magpayuhot o magpakatap ug ilegal nga droga dinhi sa Pilipinas ang mga langyaw tungod kay gipaluyohan sa saluwayong mga huwes ug piskal sa han-ay sa hudikatura.

Gilakbitan ni Aquino nga panahon na aron ibalik ang silot nga kamatayon sa Pilipinas ilabi na sa mga *drug smuggler* nga maoy mingguba sa kaugmaon sa mga Pinoy.— TNB

Gidudahan nga “organ syndicate” ang nagpaluyo sa pagpatay sa dalagita

SA pagsulat niini bug-obay pa lang nga mitumaw ang usa ka angulo nga lagmit usa ka *organ trafficking syndicate* ang mipatay sa 16-anyos nga dalagitang si Christine Lee Silawan nga gipanitan pa gayod ang nawong ug gipanguhaan sa mga sulod sa ginhawaan nga nahitabo sa Brgy. Bankal, Dakbayan sa Lapulapu.

Kalabot niini, ang inahan ni Silawan nga si Lourdes nanawagan sa Philippine National Police ug National Bureau of Investigation nga seguroon nga madakpan nila ang tinuod nga kriminal.

“*Gusto ni Nanay Lourdes na makasiguro ang ating mga awtoridad na ang mahuhuli at kakasuhan ay iyong totoong salarin na positively identified sana ng mga saksi,*” matod ni Public Attorney’s Chief Persida Acosta kinsa gipangayoan og tabang sa inahan sa biktima.

Mingon si Acosta nga kinahanglang palawman sa mga

awtoridad ang imbestigasyon. “*Binalatan ang karyang (Christine) mukha at nawasala ang karyang kaliwang taynga at ilang lamang-loob. Hindi lang mga lamang-loob kundi pati balat ng mukha ay maaaring i-transplant at ideal na biktima rito ang mga tinedyer.*”

Miapela ang banayng Silawan sa PNP ug NBI nga ang madakop mao ang tinuod nga kriminal tungod kay hayon nga adunay mga *fall guy* nga itudlo sa ubang tawo nga interesado sa P2 milyones nga *reward money*.

Ang usa ka suspek nga nailhan si Jonas Bueno giingon nga membro kuno sa usa ka kulta kinsa nadakpan sa kapolisan sa Davao City pero hurog nga mibalibad nga usa siya sa mipatay kang Silawan.

Gidudahan nga may kalambigitan sab si Bueno sa pagpatay kang Trinidad Batucan, usa ka mag-uuma sa Danao City nga gipanitan pod ang nawong.— TNB